
Het blijft toch een rare 
gewaarwording om  je eigen buurt op 
de televisie te zien. Je zit 
nietsvermoedend naar het NOS 
journaal te kijken en plots realiseer je 
waar je naar kijkt. De straten waar je 
dagelijks doorheen fietst zien er 
ineens anders uit. Een soort 
objectieve bevestiging van je 
dagelijks bestaan.

Hallo wereld, hier wonen wij. Minder 
verrassend is het dat 
Rotterdam in deze 
nieuwsuitzending  van 
de 20ste maart jl. weer 
eens de landelijke 
aandacht heeft vanwege 
het zoveelste experiment 
op het gebied van 
veiligheid. Of beter 
gezegd, op het gebied 
van het gevoel van 
veiligheid. Een 
experiment dat bij 
voorbaat al lijkt te zijn 
omarmd door de huidige 
burgemeester Ahmed 
Aboutaleb en vast snel 
omarmd zal worden door 
die andere ‘burgervader 
van Rotterdam’, Ivo 
Opstelten, de huidige 
minister van Veiligheid.  
Immers, de nog altijd voortrazende 
burgerlijke revolutie van rancune en 
onbehagen waar de gevestigde politiek 
nog steeds voor beeft en politieke 
parvenu’s van profiteren is immers ook in 
deze stad begonnen. Niet zonder 
aanleiding natuurlijk. De diepgaande 

sociale verloedering was immers ook de 
reden dat onze Stichting als 
belangenvereniging van bewoners is 
opgericht. Lengte en breedte van het 
onbehagen maakt Rotterdam dan ook de 
ideale proeftuin voor eigenzinnige 
veiligheidsexperimenten. ‘De Buurt 
Bestuurt’, daar gaat het hier natuurlijk 
over. Wacht eens, is het niet zo dat de 
burgers in een vertegenwoordigende 
democratie altijd al het laatste woord 
hebben? Waarom een extra orgaan? Goed, 

soms moeten die vertegenwoordigers 
ergens aan herinnerd worden, vandaar 
ook onze vereniging, maar uiteindelijk 
moet de bestuurder vanuit zijn eigen 
competentie doen wat haar het meest 
gepast lijkt, om vervolgens bij de volgende 
verkiezingen hierop afgerekend te kunnen 

worden. Een solide, historisch gegroeide 
manier van politiek bedrijven waarbij 
vakmatige expertise kunstig is verweven 
met persoonlijke meningen en 
voorkeuren. Hét recept om de boel op een 
redelijk nette manier te kunnen besturen.
Echter: de beroepspolitici lijken het ook 
even niet meer te weten en het burgerlijk 
vertrouwen in de politiek is schrikbarend 
laag. De grootste schreeuwer heeft dan 
ook de meeste aandacht. Dit is de zwakke 
plek van een politiek die uit balans is en 

waarbij rechten en 
plichten niet goed 
doordacht worden. 
Precies het gevaar van 
een 
amateurdemocratie, de 
zere plek waar Plato 
400 v. Chr. al de  
vinger op legde. In een 
platte democratie waar 
iedereen zomaar wat 
roept staan 
volksmenners op die 
grossieren in stroop 
om zoveel mogelijk 
mensen achter zich te 
krijgen. Waarom? 
Eenvoudigweg omdat 
het fascinerend is dat 
het kan. Elk populair 
argument kan hiervoor 
gebruikt worden, 

ongeacht de consequenties op de lange 
termijn. Zou zo’n idee als ‘De Buurt 
Bestuurt’ hier ook geen last van kunnen 
hebben? Hoogste tijd om eens met het 
boegbeeld van het experiment te gaan 
praten, de wijkagent Hans Hoekman. 
Hoekman: “Het hele idee is werkelijk in de 
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praktijk ontstaan. Door schijnbaar 
onoplosbare problemen op het 
Burgemeester Meinezplein hier in Het 
Nieuwe Westen heeft de politie op een 
gegeven moment tegen de buurtbewoners 
gezegd: wij weten het ook niet meer.
Vertellen jullie maar wat er gedaan moet 
worden. De oplossingen en suggesties die 
er toen uit de buurtbewoners kwamen 
hebben werkelijk geholpen. Het ging er 
toen om, om op cruciale momenten twee 
uur per dag zichtbaar aanwezig te zijn. 

Alle problemen losten zich toen als 
vanzelf op en het gevoel van veiligheid en 
het vertrouwen van de mensen in 
oplossingen schoten omhoog.  Wij zijn 
toen bij elkaar gaan zitten en hebben 
besloten deze aanpak te formaliseren, een 
plan van aanpak te schrijven en verder 
aan te geven hoe je problemen zou 
kunnen oplossen. Dat paste natuurlijk 
ook heel goed bij mijn studie Veiligheid 
aan de Hogeschool Wageningen. En 
hiermee vielen alle puzzelstukjes op hun 
plaats. Het plan van aanpak voor een wijk 
behelst nu dat er per buurt op alle 
mogelijke manieren contact wordt 
gezocht met bewoners, deels ook via het 
opbouwwerk, en dat deze contacten ook 
goed onderhouden worden. En verder dat 
de resultaten van de aanpak effectief 
worden kortgesloten. De daadwerkelijke 
actie bestaat uit 200 uur inzet van de 
politie en 200 uur van de stadswacht op 
die punten die de bewoners gedurende 
een periode zelf aandragen. Als ze 
vervolgens zien dat de aanpak werkt dan 
zal het gevoel van vertrouwen in de politie 
en de politiek stijgen en zijn er alleen 
maar winnaars. Natuurlijk is het zo dat de 
bewoners het niet letterlijk voor het 
zeggen  krijgen. Hun reacties worden 
kortgesloten op wat er echt toe doet voor 
de wijk en wat mogelijk is binnen de wet.”

Je kan je afvragen hoe representatief de 
groep bewoners is die verschijnt op de 
vergaderingen. In het nieuwsitem van 20 
maart spreekt Hoekman hier ook zijn 

zorg over uit, maar hij gelooft in het 
zwaan-kleef-aan effect. “Al komen er maar 
een paar bewoners, als mensen zien dat 
het werkt komen er vanzelf meer. “ Toch 
blijkt op de 5e Buurt Bestuurt vergadering 
in de Pupillenbuurt niet veel van aanwas. 

Er is een zestal bewoners, aangevuld met 
een even groot aantal professioneel 
betrokkenen.  Eén van de deelnemende 
bewoners stelt achteraf: “Er wordt veel 
geklaagd over straatmeubilair, verlichting, 
verkeersborden, hondenpoep en zo. Daar 
wordt werkelijk wat aan gedaan en dit 
wordt goed teruggekoppeld. Maar deze 
dingen zijn ook wel erg praktisch en op de 
korte termijn kunnen er grote stappen 
genaakt worden. Maar wat blijft er over 
als de praktische dingen zijn weggewerkt? 
Dan is men weer aangewezen op 
onhaalbare thema’s als drugs- en 
verkeersoverlast die zichzelf eindeloos 
blijven herhalen ben ik bang.” Verder 
wordt er gemeld dat er ook dingen uit het 
Buurt Bestuurt proces komen die er 
helemaal niet ingestopt waren. Zo worden 
de deelnemende bewoners onder andere 
via sms op de hoogte gehouden van de 
vorderingen. “Op een gegeven moment 
kwamen er ook sms’jes dat er grote 
verkeerscontroles waren gehouden en dat 
er veel achterstallige belasting was geïnd, 
en ook dat er naar wapens was gezocht, 
etc etc, dingen die niet door de bewoners 
waren aangekaart. Het lijkt er op alsof dit 
allemaal gebeurt onder de noemer De 
Buurt Bestuurt, maar het is gewoon 
politiewerk.  Ik denk dat bij het 
structureel maken van het proces er 
uiteindelijk alleen die problemen 
overblijven waarvoor niet een-twee -drie 
een oplossing mogelijk is en vervolgens 
het hele proces een natuurlijke dood 
sterft.”

De vraag aan Hoekman of het idee “De 
Buurt Bestuurt” niet naïef is beantwoordt 
hij met vaste overtuiging nee. “Mits 
integer aangepakt, dus niet louter als 
bestuurlijke vorm een schijninspraak 

creëren, zal het succesvol zijn en zich als 
een olievlek uitspreiden. Als mensen zien 
dat dingen ook daadwerkelijk worden 
aangepakt zal het vertrouwen toenemen. 
In een wijk van 6000 bewoners moeten er 
toch een 1200 paar ogen mee kunnen 
kijken en de politie aangeven waar de 
knelpunten liggen. Als daar inderdaad op 
ingegrepen wordt zal het vertrouwen 
enorm stijgen.”

De vraag is natuurlijk of deze homogene 
situatie waarin bewoners ‘en masse’ 
zouden kunnen overeen stemmen in waar 
de knelpunten liggen in hun buurt wel 
van deze tijd is, en niet de zoveelste 
variant van een hang naar de jaren ’50 
van de vorige eeuw. Juist de 5 i’s die 
Hoekman in zijn onderzoek aanhaalt als 
de factoren voor het verdwijnen van het 
vertrouwen van de burger in de overheid, 
individualisering, intensivering, 
informalisering, informatisering en 
internationalisering, lijken eerder in 
windkracht toe te nemen dan af te nemen. 
Een onhaalbare nostalgie naar verloren 
tijden zal dit niet kunnen stoppen. 
Extreme concentratie op kleine thema’s 
om de aandacht af te leiden en vervolgens 
de politiek in grote lijnen simplificeren 
volgens angstreflexen is struisvogel-
politiek. Concreet wat met bewoners doen 
aan basale knelpunten in hun wijk is 
natuurlijk te prijzen en zou 
vanzelfsprekend moeten zijn. Maar laat 
deze daadkracht op korte termijn niet 
versluieren dat op de lange termijn grote 
knelpunten zijn die eveneens integer 
opgelost moeten worden, anders is het 
dweilen met de kraan open. Neemt niet 
weg dat naast de Pupillenbuurt ook de 
Essenburgbuurt, de Gerrit van de 
Lindebuurt, de Hofstedebuurt, de Adrien 
Millerbuurt, de Gerrit Jan Mulderbuurt 
en de Osseweibuurt aan het experiment 
zullen meedoen. En verder blijft de 
landelijke interesse groot. Er is zelfs kans 
op een veiligheidsadward. Zie de 
twitterstream op www.buurtbestuurt.nl
[HvD]
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Na jaren van leegstand wordt het pand 
aan de Mathenesserlaan 339 eindelijk 
weer bewoond. Het pand is al sinds 
jaren eigendom van het Leger des 
Heils. Met het vertrek van de 
vrouwenopvang heeft het pand een tijd 
leeggestaan om te voldoen aan de 
nieuwe eisen voor brandveiligheid. 
Inmiddels zijn alle noodzakelijke 
aanpassingen gedaan.

De voorziening is nu bedoeld voor 
senioren (55+) die het nodige hebben 
meegemaakt in hun leven, een tijd 
dakloos zijn geweest en daarom wat 
extra steun nodig hebben om 

zelfstandig te kunnen wonen. 
Daarvoor is overdag groepsleiding 
aanwezig en in de beginfase van het 
project zal ook ‘s nachts iemand een 
oogje in het zeil houden. We willen 
hierbij benadrukken dat het niet gaat 
om mensen met een actuele verslaving 
aan alcohol of drugs of zware 
psychiatrische problematiek. Voor die 
mensen bestaan er andere 
voorzieningen.

Enkele omwonenden hebben samen 
met vertegenwoordigers van het Leger 
des Heils, wijkteam politie, gemeente 
en deelgemeente zitting in een 

beheercommissie. Deze 
beheercommissie draagt zorg voor een 
effectieve aanpak wanneer zich 
onverhoopt overlastsituaties 
voordoen, gerelateerd aan deze locatie.

Als u vragen heeft, aarzelt u dan niet 
om contact op te nemen met de 
locatie. De locatie kunt u overdag 
bereiken op 010-2449426. Voor 
algemene vragen kunt u terecht bij de 
unitmanager Kris Hermans via 
telefoonnummer: 010 – 2070512 

[TV]
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De nieuwste fotohotspot in 
RotteRDaM is het anna BlaMan 
MonuMent op De heeMRaaDssingel

Foto’S CARolINE DIJk

RoDolfo sanzfeRnanDo neves RaMos

RoBeRto lopez peteR Bulthuis

Kodakmoment!



lampen op de brug

Column alfred Bekkers:  
De man die er nog is

De kans is aanwezig dat, indien we hadden 
geweten dat het gehele proces meer dan 12 jaar 
zou duren, we er nooit aan waren begonnen. 
Na een eerste contact in 1998 met de fabrikant 
van weleer heeft in december 2000 telefonisch 
contact plaatsgevonden tussen 
Gemeentewerken en Boulevard vanwege ons 
plan de vier verwijderde lampen op de 
Heemraadsbrug te herstellen, renoveren: in elk 
geval terug te plaatsen.

Ter herinnering: op de brug – officieel brug 211 
en een Rijksmonument ontworpen door 
architect S.J.Rutgers – stonden tot ca. 1939 
vier klassieke lampen: veel smeedijzer en een 
grote lantaarn, voorzien van grote gaslampen. 
We beschikten, na een zoektocht in de 
archieven, over de oorspronkelijke 
bouwtekeningen van de masten en foto´s van 
de lantaarns; m.a.w. vrijwel alle informatie was 
voorhanden, zelfs de doorgangen voor de 
gasleidingen bleken nog aanwezig.

Na lang zoeken op o.a. de Gemeentewerven 
bleken de oorspronkelijke lampen onvindbaar, 
zodat ons feitelijk 3 opties restten:
1.  aan de hand van de tekeningen de 4 

lampen opnieuw op maat laten maken.
2.  een hedendaags alternatief zoeken. 

(Duitsland en Frankrijk kennen enkele 
fabrikanten van ´oude´ straatlantaarns).

3.  een moderne lamp, in de sfeer van de 
huidige straatlantaarns.

Het zal duidelijk zijn dat er, in overleg met de 
Dienst Monumenten, is gekozen voor de eerste 
optie, temeer omdat vrijwel alle gegevens voor 
een adequate ´renovatie´ beschikbaar waren.
Aanvankelijk was het de opzet deze restauratie 
te laten opnemen in het Singelplan; toen dat 
niet mogelijk bleek lag de optie voor de hand 
e.e.a. mee te nemen in het herinrichtingsplan 
voor de Mathenesserlaan, waarbij tevens de 
verlichting werd herzien. Ook dit bleek 
organisatorisch een brug te ver, de planning en 
uitvoering bleken een voor de hand liggende 
integratie niet toe te laten.

Inmiddels liep eveneens de aanvraag tot 
´Beschermd Stadsgezicht´, voor Boulevard een 
extra motief naast het argument van 
veiligheid: op de brug is het nu - geheel zonder 
lampen - te donker.

In 2005 vond een 
grondige renovatie van 
de brug plaats; later 
werden de smeedijzeren 
hekken hersteld, medio 
2007 hebben wij offertes 
aangevraagd bij 3 
smederijen in 
Nederland. Deze 
volledige aanvragen 
werden doorgestuurd 
naar GW, vanaf dat 
moment trad de stilte in. 
Het probleem bleek de 

aanvraag: de brug ligt in de deelgemeente 
Delfshaven, is echter Rijksmonument en valt 
dus onder de Gemeente. Tevens trad 
tussentijds een nieuw stadsbestuur aan en 
kondigden de bezuinigingen zich alom aan. 
Een terloops telefoontje over de stand van 
zaken begin maart jl. leerde dat de aanvraag 
was verstuurd naar de Dienst Monumenten en 
dat zo goed als zeker medio september 2011 de 
lampen zouden worden geplaatst. Verdere 
problemen werden niet voorzien; het duurde 
toen even voordat ik kon reageren.

[MP]

Bij de bushalte, schuin tegenover het 
Westerpaviljoen, staart een onbekende man 
me aan, bleek. Uit zijn neus steekt een 
beademingsslangetje. Hij ziet er niet lekker uit. 
Zweterig. Hij heeft het zwaar, blijkbaar. De 
man hangt op een abri of mupi. Hoe ze ook 
mogen heten, er verschijnen reclameposters 
op, die met een bepaalde interval omhoog en 
omlaag schuiven. De hele stad staat er vol mee. 
En, of je zin hebt of niet, je kijkt. Want het 
beeld beweegt. ‘Ik ben er nog’, luidt de tekst 
onder de man met het slangetje. Het is een 
Sire-campagne die aandacht vraagt voor 
terminale patiënten.
Maar dan is hij ineens weg.
De poster met de ongezonde ogende zweterige, 
grauwe man is naar beneden geschoven en 
heeft plaatsgemaakt voor... Gaston. De altijd 

vrolijke Gaston. Van de televisie. Met zijn 
pretoogjes. Guitig lachend. Zoals alleen Gaston 
dat kan. Wie gaat hij nu weer blij maken met 
zo’n mooie geldprijs in zo’n leuke én altijd weer 
spannende loterij? Gaston, dat is het geluk. En 
het leven ziet er zonnig uit.
Gaston staat voor een feloranje achtergrondje 
met palmboompjes. Hij doet een welgemeende 
oproep namens vliegwinkel.nl . ‘Niet zo bleek 
als je collega? Curaçao’. Voor slechts 654 euro 
zit je lekker in de zon. Gaston schuift weer naar 
boven en maakt plaats voor de grauwe man 
met het slangetje in zijn neus, ‘Ik ben er nog’.
Is die grauwe man met dat slangetje, de bleke 
collega waar Gaston op doelt? Ik stop. En zie 
hoe de beelden blijven wisselen. Daar is Gaston 
weer, lollig en levenslustig. Dan de zieke man, 
grauw en terminaal. Het ene moment schijnt 

de zon. En het volgende moment ben je 
doodziek en steekt er een slang uit je neus. 
Fantaseert de grauwe man over een zorgeloze 
vakantie onder de palmbomen gefinancierd uit 
zijn persoonsgebonden budget? Of zie ik hier 
de existentiële angst van Gaston? Ik staar naar 
de abri/mupi. En zomaar op een koude 
maandagmorgen in januari, doorzie ik de 
religieuze dimensie van deze onbedoelde 
allegorie. De man met het slangetje is 
natuurlijk: De Mens. Met daarboven: Gaston, 
als God in de hemel. En voor 654 euro mag je 
er heen. [AB]

Boulevardlid Alfred Bekkers schrijft columns onder 
de titel  ‘De onbedaarlijke wereld van Alex 
Elkerzee’ Meer lezen? alfredbekkerscolumns.
blogspot.com 
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De omgeving van het Boulevardgebied is het 
Mekka voor de ware broodliefhebber. Of je nu 
van knapperig stokbrood houdt of van een 
stevig zuurdesemboterhammetje, van een 
roombotercroissant of een ultra-luchtige 
Turkse bol, op loopafstand kun je voor iedere 
broodvariant aan je trekken komen. Mijn 
persoonlijke favorieten zijn de grandmere 
broden van ChezMoi (deze winkel zou iedere 
smulpaap sowieso eens moeten verkennen), 
het brood van Menno bij Vermeijden, het 
altijd net gebakken maisstokbrood van 
Marakech op de Vierambachtstraat en de 
vederlichte bolletjes van het bakkertje op de 
Hooidrift. En dit is nog maar een greep uit 
alle bakkers die op een steenworpafstand 
gevestigd zijn! Het loont zeker de moeite om 
eens om te lopen om de specialiteiten van elke 
bakker in de buurt uit te proberen, want wat 
een verschil in structuur bestaat er met het 
doorsnee supermarktbrood! Wie krap bij kas 
zit heeft een extra reden om eens een echte 
bakker te bezoeken, want zeker bij de 
allochtone bakkers is het verse brood 
ongelofelijk goedkoop. Voor gratis lokaal 

brood kun je langs de singel op zoek gaan naar 
vers gestrooid eendjesbrood. Als je er snel bij 
bent is het nog best te gebruiken om pain 
perdu mee te maken. 

Ingrediënten: 
1 ei 
150 ml melk
mespunt kaneel
1 el suiker
3 sneden oud brood (liefst zonder korst)
boter of olie

Bereidingswijze:
Klop de ei, melk, suiker en kaneel door elkaar 
tot de suiker is opgelost. Giet het melk-
eimengsel in een diep bord. Smelt op matig 
vuur een klontje boter in de pan (wees niet te 
zuinig met boter, behalve als je aan de lijn 
doet). Week de boterhammen aan weerszijde 
in het melk-eimengsel net lang genoeg om ze 
half te doordrenken. Haal de boterham uit het 
mengsel, laat eventjes uitlekken en leg in de 
pan. Bak de wentelteefjes op matig vuur (niet 
te hard, want dan verbrand je ofwel de 

boterham, ofwel de boter) aan beide kanten 
goudbruin en krokant. Ongeveer 1 à 2 
minuten aan elke kant.
Als er toevallig iemand Fries suikerbrood 
gestrooid heeft dan heb je helemaal geluk! 
Laat dan alleen de suiker weg uit bovenstaand 
recept en serveer met vanilleroomijs.

[BdL]

Het is begin mei 2011 en (deel)gemeente 
en initiatiefnemers van de skatepool 
leggen de laatste hand aan het ontwerp. 
Het proces dat daar aan vooraf ging heeft 
enkele jaren geduurd en verliep niet altijd 
naar wens. Maar het moet gezegd: zoals 
de plannen nu zijn kunnen ze rekenen op 
breed draagvlak onder de betrokken 
bewoners. Veel is te danken aan de 
jongeren die indertijd met het idee 
kwamen voor een skatepool in het park en 
al die jaren positief mee zijn blijven doen. 
Ze hebben zelfs een tijdelijke voorziening 
gerealiseerd waar druk gebruik van wordt 
gemaakt. 
In bijgaand plaatje is te zien wat er komen 
gaat: een sportveld en een skatepool. Het 
sportveld krijgt belijning voor diverse 
sporten en is in principe over de lange en 
korte kant te bespelen. Rondom komen 
bankjes en hoog hekwerk achter de grote 
doelen. De skatepool wordt uiteindelijk 
iets minder groot dan op de tekening, 
maar het principe blijft hetzelfde. De pool 
is zowel door  beginnende als volleerde 
skaters te gebruiken.

De planning van aanleg van 
de skatepool is voorjaar 
2012. Het idee is om dat 
onder professionele 
begeleiding met veel 

vrijwilligers uit de buurt te gaan doen. Dat 
scheelt aanmerkelijk in de kosten en het 
is een ultieme vorm van een 
samenbindende buurtactiviteit.
In dezelfde periode wordt ook het 
sportveld aangepakt. Om het hele 
sportgedeelte komt een afsluitbaar hek 
om te zorgen dat er ’s avonds en ’s nachts 
geen (oneigenlijk) gebruik van wordt 
gemaakt. Het is jammer dat de 
uiteindelijke aanleg nog zo lang moet 
duren, maar blijkbaar kan dat niet anders. 
Inmiddels is wel duidelijk geworden dat 
het Waterschap heeft besloten af te zien 
van een bergbezinkbassin onder de 
skatepool. Gemeentewerken is daarop 
gestart met de voorbereidende 

werkzaamheden. Onlangs zijn 
proefboringen gedaan om de structuur 
van de ondergrond in beeld te kunnen 
brengen. Gemeentewerken studeert 
verder op de constructie van de skatepool 
en een goedkopere manier om voldoende 
stabiliteit te krijgen. Dit zou bijvoorbeeld 
kunnen door het toepassen van 
piepschuim in plaats van een betonnen 
plaat als fundering. Bart Boerema, 
projectleider van aanleg van de 
sportvoorziening, stuurt eens in de zoveel 
tijd een voortgangsbericht. Wil je ook op 
de hoogte blijven van de ontwikkelingen, 
stuur dan een verzoekje per e-mail aan  
b.boerema@delfshaven.rotterdam.nl.
[AB]

Realisatie skatepool en sportveld 
heemraadspark in 2012

eten uit de buurt: pain perdu
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Op woensdag 9 maart waren we te gast bij 
boekhandel de Balustrade voor een 
voorleesmiddag. Christine Bosch van de 
Balustrade las de kinderen drie boeken 
voor: Kikker en de vreemdeling van Max 
Velthuijs, Vliegensvlugge vlieg van Michael 
Rosen en Pinguïn van Polly Dunbar. 
Tussendoor was er tijd om koffie te 
drinken, bij te praten, te spelen en boeken 
te kopen. Het was wel heel druk met onze 

vijftien kinderen, waardoor de eigenaren 
van de Balustrade na anderhalf uur 
uitgeput achterbleven….. Maar het was een 
gezellige middag, waarvoor we de mensen 
van De Balustrade hartelijk danken!
Helaas gaat Boekhandel De Balustrade 
stoppen, vanaf 28 mei hebben zij 
opheffingsuitverkoop.
Grote Visserijstraat 12b, 
www.boekhandeldebalustrade.nl

Op woensdagmiddag 20 april is de 
Kinderboulevard op bezoek geweest bij 
museum Boijmans van Beuningen. We 
hebben het programma ‘Beesten in 
Boijmans’ gevolgd, dat bestaat uit een 
rondleiding en een workshop.
In allerlei kunstwerken in het museum 

bleken beesten verborgen te zitten! De 
kinderen hebben er heel veel gevonden. 
Maar ook de kunstwerken zonder beesten, 
zoals de pindakaasvloer en de zwevende 
steen van Wim T. Schippers maakten veel 
indruk.
Het meeste plezier hadden de kinderen nog 
in het maken van een fantasiedier tijdens 
de workshop. De Boijmans-bus bracht ons 
om 4 uur terug, daarom hadden we geen 
tijd om alle kunstwerken uitgebreid te 
bespreken. Wat jammer. Dat moeten we 
zeker nog eens doen, maar dan iets langer!

Jullie hebben vast al gemerkt dat 
Singeldingen weer begonnen is in het 
Heemraadspark. Twee activiteiten willen 
we graag speciaal onder de aandacht 
brengen, omdat we ze zelf zo leuk vinden 
en hopen daar extra veel Boulevard kids 
naar toe te lokken!
•  Voetbal instuif, elke donderdag van 

15.30-17.30 o.l.v. Driss en Harold van 
Sport en Recreatie Rotterdam.

•  Skate les, elke zaterdag van 10.30-
12.30 o.l.v. skater en architect Victor 
Verhagen, bij de skate half pipe aan de 
Heemraadssingel.

Voor de rest van het programma, zie 
www.singeldingen.nl.

Voorleesmiddag Boekhandel De Balustrade, 9 maart jl.

“Beesten in Boijmans”, 20 april jl.

Kinderboulevard en Singeldingen 18 mei t/m 31 augustus
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Foto: ANNEttE DE vRIES



‘Een plek voor ontmoeting en ontspanning’ 
is wat Singeldingen voor ogen staat. Vanaf 
18 mei wordt deze plek voor het derde jaar 
werkelijkheid in ons Heemraadspark. Meer 
dan ooit is Singeldingen van en met de 
wijk: er zullen naar verwachting tussen de 
100 en 150 mensen meewerken, de één 
door een keer mee te denken, de ander 
door vele koffies te maken. Meedoen is nog 
steeds mogelijk voor mensen die iets leuks 
en zinnigs willen doen in onze buurt 
(info@singeldingen.nl).
 
Er zijn leuke plannen voor 2011!
Een gouwe ouwe is een spetterende 
woenzzzdagmiddag voor 
basisschoolkinderen, waarvoor veel 
buurtbewoners hun input leveren. Nieuw is 
dat een paar straten een paar keer op 
vrijdag gaan koken in de keuken van de 
Vierambachtschool en dan zowel het eten 
als hun straatactiviteit ‘serveren’. Ook 
nieuw is dat je kan leren skaten op 
zaterdagmiddag en er een heuse 
voetbalcompetitie is op donderdagmiddag.

Crowdfunding 
Singeldingen heeft ook het plan opgevat 
om middels speelse crowdfunding acties 
een bijdrage te leveren aan de 
2012-begroting. We organiseren hiervoor 
een brainstorm: mensen met ideeën zijn 
welkom (info@singeldingen.nl)!

[AdV]

Singeldingen van 
en met de wijk

Foto: ANNEttE DE vRIES

Programma kinderboulevard 2011

SCHRIJF JE IN EN DOE MEE!!!

•  13 juni (Pinksteren): Dansworkshop o.l.v. de dames van ‘Delfshaven Danst’, van 
14:00-16.00 in het Heemraadspark, voor Boulevard kinderen van 3 t/m 12. 
Kom ook en leer de vetste moves!  

•  18 juni: Kinderfilm ‘Kruimeltje’, met ontbijt! Van 10.00-12.00 vertoning in de 
tramremise aan het Heemraadsplein. Kom verkleed als Kruimeltje, de best 
verklede wint een prijs! Toegang gratis.

•  6 juli: Tennis clinic bij Tennispark Centrum, Mathenesserlaan 131, van 14.00-
16.00. Twee leraren staan speciaal voor ons klaar, voor maximaal 30 kids vanaf 
5 jaar t/m tieners.

•  24 augustus: Speeldernis Hutten Bouwen, van 14.00-16.00. Voor Boulevard kids 
van 4 t/m 12, o.l.v. ouders van de werkgroep Kinderboulevard.

•  Aug/sept (datum n.t.b.): Vleermuizen spotten in het Heemraadspark, rond 
schemertijd. Van 6 tot 66 jaar, o.l.v. vleermuizen expert Agnes.

• September (datum n.t.b.): mozaïeken of schilderen.
•  8 oktober: Fotografie workshop ‘Conceptueel denken met digitale fotografie’, 

o.l.v. fotograaf R.Maessen. Van 9.00-15.00, voor maximaal 8 Boulevard tieners 
van 10 t/m 15 jaar.

• 11 november: Sint Maarten lampionnen optocht van 18.30-19.30.

Voor alle activiteiten geldt:
•  Van te voren aanmelden a.u.b. via kinderboulevardrotterdam@gmail.com of 

Arlette Goslinga 06-38304973.
• Eigen bijdrage € 3,- per kind.
• Zeker bij jonge kinderen ouders mee of afspreken met andere ouders.

Sinds kort is er een speciale linked-in Kinderboulevard-groep aangemaakt. 
Vind je dit leuk, meld je dan aan bij 
www.linkedin.com/groups?mostPopulair=&gid=2560513
Voor meer informatie: huub@sparnaay.nl , werkgroep Kinderboulevard.
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De Mathenesserlaan
De Mathenesserlaan die met sierlijke bogen 
zijn weg vindt van de Witte de Withstraat 
tot aan de Delfshavense Schie verscheen 
rond 1891 voor het eerst op een plankaart 
voor westelijk Rotterdam. Aan de oostkant 
vormde de Mathenesserlaan toen de 
noordelijke zijde van een groot plein waar 
de maker van het plan, G.J. de Jongh, toen 
het nieuwe stadhuis van Rotterdam had 
gedacht. De Jongh’s plannen voor westelijk 
Rotterdam werden voor het grootste deel 
ook uitgevoerd, maar in het zuidwesten van 
het plangebied blokkeerde het Land van 
Hoboken de uitvoering van De Jongh’s 
plannen.

Het Land van Hoboken
Het Land van Hoboken met de villa 
Dijkzigt kwam in 1849 in het bezit van de 
familie Van Hoboken. De grondlegger van 
het bedrijf Van Hoboken, Anthony van 
Hoboken, had al in 1811 een villa Dijkzigt 
aan Schielands Hoge Zeedijk gekocht, maar 
deze stond oostelijk van Rotterdam, maar 
die villa is in de mist der geschiedenis 
verdwenen. De westelijke villa Dijkzigt is er 
nog steeds en huisvest nu het 
Natuurmuseum. Het Land van Hoboken 
strekte zich uit van de Nieuwe Binennweg 
tot aan de Westzeedijk, en van de 
achtertuinen van de villa’s aan de 
Westersingel tot aan de Coolsche Wetering. 
De familie Van Hoboken wilde deze 
landerijen niet verkopen, zij wensten in het 
groen te blijven wonen. Duidelijk was ook 
dat, als de gemeente het Land van Hoboken 
zou gaan onteigenen, de familie en het 
bedrijf Van Hoboken uit de stad zouden 
vertrekken. Dat risico wilde Rotterdam niet 

lopen en het Land van Hoboken bleef 
weiland.
Het Land van Hoboken blokkeerde de 
uitvoering van De Jongh’s plannen. Zijn 
plan voor een haven in dat gebied kon niet 
doorgaan, ook al omdat de gemeenteraad 
dat in 1906 verwierp. Belangrijker dan dat 
was het feit dat het Land van Hoboken de 
aanleg van belangrijke wegen tussen 
westelijk Rotterdam en het stadsccentrum 
onmogelijk maakte. Zowel de 
Rochussenstraat als de Mathenesserlaan 
liepen dood tegen het Land van Hoboken.
Ondanks de onaantastbaarheid van het 
Land van Hoboken bleef de gemeente 
Rotterdam wel uitbreidingsplannen voor 
het gebied maken. Daarvoor waren twee 
reden. De gemeente wilde klaar staan voor 
het moment dat het Land van Hoboken 
toch in handen van de gemeente zou vallen. 
Maar ook m er voor te zorgen dat, als het 
Land van Hoboken in handen van 
ontwikkelaars zou vallen, de 
ontwikkelingen daar zouden moeten 
passen binnen het beleid van de gemeente.

Een Mathenesserlaan van Nieuwe 
Binnenweg naar Koningin Emmaplein?
In 1913 werd onder de 
verantwoordelijkheid van de opvolger van 
G.J. de Jongh, A.C. Burgdorffer, in het 
geheim een nieuw uitbreidingsplan 
gemaakt voor het Land van Hoboken. Het 
was een plan met veel groen waarin villa’s 
zouden kunnen worden gerealiseerd. De 
Rochussenstraat werd in dit plan recht 
door getrokken om aan te sluiten aan de 
Witte de Withstraat.
De Mathenesserlaan werd vanaf de Nieuwe 
Binnenweg met een sierlijke boog 

doorgetrokken naar het 
Koningin Emmaplein. Er 
was een goede reden om dat 
te doen. In die tijd was er 
een stevige discussie in 
Rotterdam over het verbeteren van de 
oeververbindingen tussen de stad en 
Rotterdam-Zuid. Deze Mathenesserlaan 
moest het verkeer van westelijk Rotterdam 
richting de nieuwe of vernieuwde 
oeververbinding brengen, zonder het 
stadscentrum met dat verkeer te belasten. 
Het uitbreidingsplan werd in 1920 door de 
gemeenteraad vastgesteld. En ook dit plan 
werd nooit uitgevoerd.

Toch niet
In 1924, na het overlijden van de laatste 
Van Hoboken die nog in villa Dijkzigt 
woonde, slaagde de gemeente Rotterdam er 
in het Land van Hoboken te verwerven. 
Het uitbreidingsplan van Burgdorffer dat in 
1920 was vastgesteld was op dat moment al 
weer achterhaald, onder andere omdat er 
inmiddels nieuwe ideeën waren met 
betrekking tot een nieuwe oeververbinding 
met Rotterdam-Zuid. Er werd een nieuw 
uitbreidingsplan gemaakt, nu door W.G. 
Witteveen. Daarin werd rekening gehouden 
met een brug (en later een tunnel) westelijk 
van Het Park. Een Mathenesserlaan 
richting Koningin Emmaplein was niet 
langer nodig (en werd stedenbouwkundig 
ook ongewenst geacht). De 
Matrhenesserlaan keerde daarom terug 
naar het tracé dat G.J. de Jongh al getekend 
had, van Nieuwe Binnenweg naar Witte de 
Withstraat. 

[GP]

een stukje Mathenesserlaan dat er niet kwam
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Zo’n zestig bedrijfsvertegenwoordigers 
verschenen op de eerste netwerkborrel van 
het kersverse Boulevardbiz. Een drietal 
genodigde sprekers liet hun licht schijnen 
over de ontwikkeling van bedrijven in het 
Boulevardgebied. Als eerste de historische 
blik van Gerard Peet. Vervolgens de 
ondernemende blik van dhr. A. De Groot 
van Van Omme & de Groot. En tenslotte het 
provocerende neo-liberale vergezicht van 
Leendert Bikker, voorzitter van de 
Economic Development Board Rotterdam. 
In het Boulevardgebied zijn zo’n 500 
bedrijven actief. Op initiatief van Alyssaa 
Cambel heeft de werkgroep Boulevardbiz  
zich gebogen over de vraag wat de 
meerwaarde zou kunnen zijn van een 
volledig bedrijvenlidmaatschap. Voor de 
Stichting Boulevard, belangenbehartiging 
voor bewoners én bedrijven is dat uiteraard 
extra draagkracht. Voor het belang van 
bedrijven is bedacht een aparte website in te 
richten waarop bedrijven die bedrijfslid 
worden extra ‘etalageruimte’ krijgen om 
hun activiteiten naar buiten toe uit te 
dragen. En wellicht belangrijker, naar 
binnen toe kan hierbij een soort van 
bedrijvennetwerk ontstaan en zichtbaar 
worden gemaakt. ‘Zakelijk netwerken in de 
buurt’ is dan ook de slogan die de werkgroep 
Boulevardbiz heeft gekozen voor hun 
activiteiten. Om zo’n zakelijk netwerk 
levend te houden is het belangrijk 
regelmatig netwerkbijeenkomsten te 
organiseren waar ideeën uitgewisseld 

kunnen worden.
Als eerste brainstormsessie is op 23 maart 
jl. een bedrijvenbijeenkomst georganiseerd 
in ‘De Verdieping’, een zakelijke 
ontmoetingsgelegenheid aan de 
Heemraadssingel 95. Alle 500 bedrijven 
kregen een persoonlijke uitnodiging in de 
bus waarvan er zich zo’n zestig hebben 
ingeschreven voor de bijeenkomst. Om de 
eerste kennismaking wat contour te geven 
lieten drie genodigde sprekers hun licht 
schijnen op het lokale ondernemen. De 
historicus Gerard Peet hield een verhaal 
over de bedrijfsontwikkeling aan de 
Heemraadsingel. Grappig om te horen dat 
bijvoorbeeld de Kamer van Koophandel 
rond 1912 tegen het vestigen van 
bedrijfsgebouwen aan de singel was:  de 
singel was immers bedoeld om kooplieden 
aan de stad te binden en die wilden juist in 
het groen wonen. Tijdens de crisis en vlak 
voor de oorlog namen de 
bedrijfsomzettingen snel toe. Ook tijdens de 
wederopbouw kregen veel van de grote 
panden een bedrijfsbestemming omdat ze 
voor bewoning simpelweg te duur waren. Zo 
ontstond ook een toenemend aantal 
pensions en opvanghuizen. Vanaf eind jaren 
’80 neemt langzaam het aantal woningen 
weer toe omdat vanaf die tijd de bedrijven 
liever ‘modern gingen zitten’. 
Een grote uitzondering hierop vormt de 
onderneming Van Omme & de Groot, het 
bedrijf van de tweede spreker, dhr. A. De 
Groot. Zijn grootvader was in de ’20-er jaren 

naar Rotterdam gekomen voor de bouw van 
Zuid. Na de oorlog, in 1946, werd het pand 
aan de Heemraadsingel betrokken: de 
hoogtij van de wederopbouw. In de jaren 
’80, op het dieptepunt van de bouwcrisis, 
nam de spreker het bedrijf over: Hij trok de 
zaak weer vlot door pensioenfondsen te 
interesseren in de bouw van huurwoningen. 
Nog steeds is projectontwikkeling én bouw 
de expertise van het bedrijf. Omzet is zo’n 
50 a 60 miljoen. De Heemraadssingel 
verlaten komt niet bij hem op: ‘Op je 
werkplek moet je je thuis voelen, in je 
kantoorpand breng je meer tijd door dan in 
je bed’. De derde spreker, Leendert Bikker, is 
de huidige voorzitter van de Ecomic 
Development Board Rotterdam (EDBR), een 
denktank opgericht naar Singaporees 
voorbeeld toen Leefbaar Rotterdam aan de 
macht kwam. Grappig detail is dat hij als 
ondernemer op de Heemraadssingel is 
begonnen, waar hij uiteindelijk 120 man 
aan het werk had. Bikker: ‘De EBDR is een 
club van dertig man, ondernemers, 
wetenschappers, lieden uit de culturele 
sector, die niets anders doen dan het college 
achterna zitten om nieuwe ideeën te 
bedenken om de economie te versterken’. 
Bikker ziet de ondernemers in Rotterdam 
als veel te afhankelijk van De Coolsingel en 
zijn subsidies, zoals hij stelt dankzij het 
jarenlange PvdA  bestuur van de stad. ‘Wij 
denken dat je de verantwoordelijkheden zo 
laag mogelijk in de samenleving moet 
organiseren met een zo hoog mogelijk 
rendement’.  Verder ziet Bikker de haven 
geheel los gekomen van de stad. ‘De haven 
kan prima zonder de stad. De stad echter 
niet zonder haven. Daar moeten we dus een 
hele nieuwe economie voor bedenken. 
Hierbij hebben we twee grote lijnen voor de 
komende 20 jaar: transitie van een carbon 
based economy naar een bio based economy 
en verder al dan niet op dit scenario een 
economische groei in de wereld van 3% a 
10%’. Een groei van 3% voor de wereld 
betekent volgens Bikker een krimpende 
economie voor Rotterdam van zo’n 10%. 
Dat ziet hij als dé uitdaging voor de stad. En 
‘dan komen we er niet met pamperpaleizen 
voor de creatieve sector,  niet met oude 
burgemeestersrapporten over Rotterdam 
Zuid te laten schrijven en niet met  8 
wethouders te benoemen die voortdurend 
met elkaar in gesprek zijn maar niet met de 
werkelijkheid. En dan is het alleen maar 
goed als ondernemersverenigingen zoals 

eerste Bedrijvenbijeenkomst 
Boulevardbiz met voorzitter economic 
Development Board Rotterdam: 
“Het stadsbestuur is een entiteit die niet bestaat”.
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Het moet ongeveer twintig jaar geleden zijn 
geweest toen ik ze voor het eerst zag. Ik was in 
‘020’, in het Vondelpark, met vrienden zat ik 
lekker te chillen. Wijntje, tapas en de zon, wat 
wil je nog meer? Opeens werden we gestoord 
door een twintigtal vliegende Hulkgroene 
papegaaien. Een fantastisch krijsend 
schouwspel, want lawaai maken kunnen ze! 
“Wauw, tof, wat mooi, zijn die ontsnapt uit 
Artis?” vroeg ik, want het was mij direct 
duidelijk dat dit geen inheemse vogelsoort was.
Een vriend zei dat een paar jaar geleden enkele 
parkieten waren losgelaten, bevrijd uit hun 
kooi. En dat deze vogels vervolgens, net als wij, 
lekker gingen chillen in het park. “Maar dit is 
toch echt geen klein groepje parkieten?” “Nee, 
zeker niet.....”, was het antwoord van mijn 
maatje. “Die beesten kunnen zich meer dan 
uitstekend vermenigvuldigen in een zeer korte 
tijd.” Er ging een aantal jaar voorbij voordat ik 
ze weer zag vliegen, dit keer in de binnenstad 
van Den Haag. Ik zat op het balkon van mijn 
vader. Het gekrijs herkende ik meteen. Ik kan u 
verzekeren, dit was helemaal geen klein groepje 
meer, het waren er honderden. De bomen 
tegenover het balkon waren in één keer 
felgroen gekleurd toen ze daar met zijn allen 
gingen zitten! Ik vroeg mijn vader hoe lang dit 
al aan de gang was. “O joh, die zijn niet meer 
weg te denken en ieder jaar komen er weer 
meer vogels bij. Trouwens, er zijn ook al 
groepen gesignaleerd in Rotterdam”. 
“Pardon?”. 

Ik had ze nog nooit mogen waarnemen in mijn 
eigen stad, maar mijn nieuwgierigheid was 
gewekt! Deze vliegende exoten blijken echte 
survivelaars. Keiharde vogels die zich razend 
snel aanpassen en dus ook in Rotterdam. Ik 
ging op zoek en vond ze al snel in het 
Euromastpark, druk in de weer, zeer energiek 
en natuurlijk luidruchtig. 
Ik vroeg me af: “Waar komen deze vogels 
oorspronkelijk vandaan?” Het antwoord is niet 
helemaal duidelijk, India of Azië. In parken 
hebben ze nestholen vooral in oude bomen, 
waar ze ook tegen de kou beschut zijn. Ze 
slapen in grote groepen hoog in de boom en 
maken evenveel lawaai als een zwerm 
spreeuwen. De Ringbandparkiet is een enorm 
groepsdier en voelt zich heel erg thuis in het 
lawaai van de stad. Strenge Hollandse winters 
vormen geen enkel probleem. Het grote 
voordeel van Ringbandparkieten is, dat ze 
groot, sterk, snel en brutaal zijn. Dus kunnen 
ze makkelijk de concurrentie aan met andere 
vogels als het gaat om voedsel en nesten. Ze 

pikken gewoon de bestaande nesten, waardoor 
deze worden verjaagd. 
Een Belgische wetenschapper heeft een klein 
onderzoek verricht in zijn eigen tuin om te 
kijken hoe de Ringbandparkiet omgaat met de 
inheemse vogelsoorten. De uitkomst is 
schokkend. De exoten hadden in twee jaar tijd 
alle inheemse vogels weggepest. Zelfs de 
vleermuizen waren uit zijn tuin verdwenen. Op 
internet zijn nog talloze verhalen van andere 
vogelliefhebbers te vinden, die allemaal 
dezelfde ontwikkeling zien.
Er zijn tellingen gedaan in diverse Europese 
steden waar de Ringbandparkiet is 
gesignaleerd, ook hier zie ik opzienbarende 
aantallen:
Amsterdam  ± 5.000
Brussel  ± 10.000
Den Haag  ± 5.000
Londen  ± 50.000
Rotterdam   ± 2.000?
Ik hoor in het nieuws weinig alarmerende 
geluiden over deze ontwikkeling, ben ik de 
enige die zich zorgen maakt over het 
voortbestaan van onze boomklever, specht, 
merel, mus, uil en al die anderen? De 
Ringbandparkiet heeft zijn uiterlijk absoluut 
mee, velen vinden het een prachtige mooie 
vogel, een aanvulling op de Nederlandse 
vogelsoorten, maar ten koste van wat? Met 
andere woorden, ik vraag me af: 
“Ringbandparkieten, vriend of vijand?”
Ed de vogelvriend. [EV]
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hier zelf de handen ineen slaan, zelf de 
verantwoordelijkheden pakken om de klus 
te klaren. Want het komt niet van de 
overheid (...) Je kan tegen de overheid 
zeggen bemoei  je er niet mee, zorg voor de 
zwakken, wij regelen het hier zelf.’ Verder 
juicht Bikker toe dat de deelgemeenten als 
bestuurslaag verdwijnen en zelfs ziet hij 
Rotterdam als stadsbestuur verdwijnen, ‘dat 
is een entiteit die niet bestaat. (...) Wij 
werken vanuit de EBDR aan een plan dat 
zegt: de natuurlijke regio is Antwerpen 
Rotterdam, dat is 1 metropool, dan heb je 
ook een beetje substance, Zeeland is het 
groene hart. Dan is ook in 1 keer het verhaal 
voorbij dat er geen miljonairs in Rotterdam 
wonen, want ze wonen allemaal er tussen 
in, en dan zien de plaatjes er meteen ook 
heel anders uit. Het provinciale kijken naar 
gemeentegrenzen die wij 105 jaar hebben 
bedacht loopt onszelf in de weg. (...) We 
moeten niet zo kleinschalig denken als we 
vaak met z’n allen doen’. 

De oud Boulevardvoorzitter en 
gespreksleider Liesbeth van der Kruyt 
probeerde tenslotte Bikkers vergezicht te 
plaatsen in de trend dat steeds meer 
mensen als zzp-er gaan werken, de 
doelgroep bij uitstek voor een initiatief als 
Boulevardbiz.  Maar de kloof tussen Bikkers 
visioen en de zaal bleek inmiddels te groot. 
Hierdoor verdween de actuele vraag hoe je 
business modellen kan ontwikkelen waarin 
zzp-ers innovatief zouden kunnen 
samenwerken in een kolkend gat. 
Verantwoordelijkheden zo laag mogelijk 
leggen zoals Bikker dat wil is een goede 
zaak, maar het is wel degelijk realiteit te 
constateren dat de overheid 
verantwoordelijkheid moet nemen om de 
groei van zzp-ers in goede banen te leiden. 
Het is al te gemakkelijk om dit als 
pamperende overheid weg te zetten, en 
misschien zelfs wel gevaarlijk. Bikkers 
verhaal over de trends in de wereldeconomie 
en zijn pleidooi voor laissez faire doet sterk 

denken aan de al lang achterhaalde 
loftrompet van Fukuyama’s ‘Einde van de 
Geschiedenis’ uit 1992 waarin het 
neo-liberalisme als vanzelf wereldwijd zal 
triomferen. Zo’n kleine 20 jaar later zijn we 
hier juist ver van verwijderd. Inmiddels 
houdt Fukuyama in zijn laatste boek ‘The 
Origins of Political Order’ een pleidooi om 
goed te begrijpen waar politieke instituties 
vandaan komen en vooral ook om te 
waarschuwen tegen politiek verval. 
Misschien goed om dit boek de EBDR aan te 
bevelen. Op de eindborrel bleken de 
ongeveer 60 bedrijfsvertegenwoordigers 
elkaar in ieder geval goed te verstaan.  Een 
stevige impuls om met Boulevardbiz te 
continueren. Op 29 juni is om 17:00 uur de 
volgende bijeenkomst. Deze zal gehouden 
worden in de oude Tramremise aan de 
Nieuwe Binnenweg 362. Thema is dan 
speed-daten voor bedrijven.

[HvD]
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1) Ik ben Sjaak van der Linde. Sinds het 
voorjaar van 2006 wonen wij met heel veel 
plezier aan de Heemraadssingel. Wij genieten 
echt van het wonen in deze wijk: mooie huizen, 
veel groen, vooral veel leuke en diverse mensen 
en goede voorzieningen. Sinds een jaar of 3 
speelt ook de kindvriendelijkheid een rol: wij 
hebben 2 kleine kinderen, eentje van 3 (Puck) 

en de jongste (Isabel) wordt in juni 1 jaar. Om 
de buurt nog beter te leren kennen en een 
bijdrage te leveren aan de saamhorigheid en 
kwaliteit van deze buurt, neem ik graag zitting 
in het bestuur. Ik ben zelf een actieve hardloper 
en lid van Rotterdam Atletiek, evenals Carola 
mijn vrouw. Verder werk ik als zelfstandige en 
richt ik opleidingshuizen in voor (grotere) 
organisaties.
Hartelijke groet,
Sjaak van der Linde

2) Ik ben Peter de Lange en sinds twee 
maanden lid van het bestuur van Boulevard. 
Van origine ben ik een autochtone 
Rotterdammer. Geboren in Vreewijk en 
getogen in Charlois. Ik kom dus van Zuid! Na 
mijn middelbare school ben ik naar Leiden 
vertrokken om daar te studeren en ik ben daar 

uiteindelijk nog wel een tijdje gebleven. Maar 
toen ik eenmaal aan de EUR was verbonden 
ben ik terug gegaan naar mijn eigen stad. In 
1998 zijn wij op de Beatrijsstraat terecht 
gekomen. Acht jaar later verhuisden we naar 
de Heemraadssingel.
Ik ben graag met mijn omgeving verbonden. In 
mijn werk bij een woningcorporatie heb ik ook 
meer dan gemiddeld van doen met de woon- 
en leefomgeving. Want die dingen tellen voor 
de kwaliteit van het leven van bewoners. 
Daarom ben ik blij als 
bestuurslid van Boulevard een 
actieve, betrokken bewoner te 
kunnen zijn  en een steentje 
bij te dragen aan de 
gezamenlijkheid.

A. Mathenesserlaan 329
B. Mathenesserlaan 331
C. Mathenesserlaan 333
D. Mathenesserlaan 335
E. Heemraadssingel 261
Oorspronkelijke functie woonhuis
Huidige functie woonhuis/kantoor
Bouwjaar 1905
Architect Jac. Van Gils

U vindt een volledige beschrijving van alle vijf 
de panden op onze website, 
www.boulevardrotterdam.nl.
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Data komende activiteiten:

Zondag 19 juni: Onthulling electriciteitshuisjes. 
Op de huisjes staan educatieve teksten over de Singel en de flora en fauna. Na een 
wandeling langs de huisjes wordt er iets gegeten en gedronken bij Singeldingen in 
het park. Reserveer deze datum in uw agenda! Uitnodiging volgt.

Woensdag 29 juni, 17.00u: Tweede bijeenkomst Boulevardbiz 
met als thema: Speed-daten voor bedrijven. Locatie: oude Tramremise aan de 
Nieuwe Binnenweg 362

Zaterdag 27 augustus: Zomerfeest. 
Net als vorige jaren wordt het een zonnig en vrolijk buitenevenement als iedereen 
weer terug is van vakantie- noteer ook deze datum alvast!

Bestuursleden oud en nieuw:
Harrie Jansen is vanaf januari jl. 
teruggetreden als bestuurslid en ook 
Hans Siertsema heeft vanaf maart zijn 
bestuursfunctie neergelegd. Hartelijk 
dank voor jullie inzet de afgelopen jaren!
Toegetreden tot het bestuur zijn Peter 
de Lange en Sjaak Verlinden, zodat het 
bestuur nu uit 5 personen bestaat. 
Welkom! 

Website
Er wordt hard gewerkt aan vernieuwing 
van de website, met o.a. meer 
interactieve mogelijkheden. 
Kijk dus regelmatig op www.
boulevardrotterdam.nl!

De jaarlijkse bijdrage voor Boulevard is 
met ingang van 2011
€ 35,- voor particulieren
€ 70,- voor bedrijven
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nieuw bestuursleden stellen zich voor

vijf panden in Boulevardgebied 
aangewezen als gemeentelijk monument!
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Colofon

De periodiek verschijnende Nieuwsbrief in-
formeert donateurs van ‘Boulevard’ over acti-
viteiten en ontwikkelingen rond de Stichting. 
Bewoners van de mathenesserlaan, Heemraads-
singel en het Heemraadsplein zijn nadrukkelijk 
uitgenodigd bijdragen te leveren. Het copyright 
berust bij ‘Boulevard’. Reproductie na toestem-
ming.

teksten: Alfred Bekkers, Angélique Boels, Hans 
van Dam, Willem Jan Droog, Arlette Goslinga, 
Babise de laive, Gerard Peet, martin Pot, Ed 
vingerhoets,  tjalling vonk, Annette de vries.

vormgeving en druk: Rocka

Redactie: Caroline Dijk, Annette van Ham, mar-
tin van kippersluis, Jan Willem de laive

Redactieadres: redactie@boulevardrotterdam.nl

 

Bestuur stichting Boulevard:
Voorzitter: Evelien van Veen
   Mathenesserlaan 245 - 3021 HD - 010 414 34 84 - evelienvanveen@xs4all.nl
Penningmeester: Petra Nijman
   Heemraadssingel 213a - 3023 CC - 010-412 02 03 - p.nijman@chello..nl
Lid: Willem-Jan Droog 
   Heemraadssingel 241 - 3023 CD - 010 435 24 96 – info@db-architekten.com
Secretariaat, Sjaak van der Linde
   Heemraadssingel , 132 – 3021 DJ -  06 29572517
Secretariaat , Peter de Lange
   Heemraadssingel 114 -    3021 DH -   010- 4257570

Correspondentieadres Stichting Boulevard: Postbus 25016, 3001 HA Rotterdam
Website Boulevard: www.boulevardrotterdam.nl

Werkgroepvoorzitters:
Werkgroep Bestemmingen: Toon Verhoeven
   Mathenesserlaan 338 -  010 467 96 10 - verhoeven@verhoevenadvocaten.nl
Werkgroep Buitenruimte: Angelique Boel
   Heemraadssingel 193 -  010 477 93 60 -  a.boel@chello.nl
Werkgroep Communicatie: Martin van Kippersluis
   Heemraadssingel 259 – 06 53 22 90 06 redactie@boulevardrotterdam.nl
Werkgroep Contactpersonen: Corrie de Groot
   Heemraadssingel 255a – 010 425 39 24 - cpkdegroot@zonnet.nl
Werkgroep Evenementen: Landa Endlich
   Heemraadssingel 190, 06 50 66 3172, l.endlich@silva.nl
Werkgroep Verkeer: Janine van der Eerden
   Heemraadssingel 109 – 010 425 70 66 - eerden@euronet.nl
Werkgroep Schoon, Heel & Veilig: Lies Glastra, lies@hum.nl
Kinderboulevard: Arlette Goslinga: arlette@mycitylofts.nl 
   Heemraadssingel 181, 010 – 477 13 80
Boulevard.biz: Jan willem de Laive,  Hans Siertsema, Willem-Jan Droog

Voor contactpersonen per huizenblok zie www.boulevardrotterdam.nl

Belangrijke 
telefoonnummers
Meldpunt overlast 
(drugs, prostitutie, burengerucht)

010 276 00 00
Klachtentelefoon Buitenruimte 
(Roteb, reinigingspolitie, graffiti, 
Bouw en Woningtoezicht)

0800 1545
Politie (spoedeisend) 

112 
(niet spoedeisend + milieumeldpunt)

0900 8844
Deelgemeente Delfshaven 
(Looiershof 1)

010 425 04 25
Belendende bewonersorganisaties
Nieuwe Westen: Pupillenstraat 56 

010 477 84 77
Middelland: Joost van Geelstraat 4

010 477 52 20
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Film in de remise!
Hommage aan Elizabeth Taylor. Toegang gratis.

Vrijdag 17 juni in samenwerking met CINEMA WEST
18.00u  Inloop: Tramcafe een pizza van Salvatore uit onze 
houtoven. 
19.00u Voorprogramma met filmfragmenten door Hans 
Beerekamp
19.45u Pauze
20.00u  Hoofdfilm: Who’s afraid of Virginia Woolf
22.00u  Einde film, napraten in remise Tramcafe!

Zaterdag 18 juni 
Kinderfilm Kruimeltje (gefilmd in Delfshaven!) 

Kinderen ontbijt gratis! 
Kom verkleed als Kruimeltje, de best verklede Kruimeltje wint een 
prijs. 
10.00u  Inloop, ontbijt (gratis), croissant met chocolademelk!
10.30u  Hoofdfilm Kruimeltje
12.00u  Na de film verkiezing mooiste Kruimeltje!
12.30u  Einde programma


